
Z á p i s 

z jednání 22. Valné hromady Jihomoravské krajské organizace ČUS, konané dne 22.11.2024 

ve 14:00 hod. v místnosti 102, ve výškové budově BVV, Výstaviště 1, 603 00 Brno 

 

Přítomni: delegáti a hosté dle prezenčních listin. 

1. Zahájení valné hromady 

Jednání zahájil předseda JmKO ČUS pan Vojtěch Bártek, v úvodu srdečně přivítal hejtmana 

Jihomoravského kraje Mgr. Jana Grolicha, delegáty sboru regionálních sdružení, delegáty sboru 

členských sportovních svazů a hosty. 

 

2. Schválení řídícího valné hromady 

Jelikož krajská rada na svém posledním jednání nenavrhla řídícího Valné hromady, navrhl 

v úvodu předseda Vojtěch Bártek, že bude Valnou hromadu řídit a dal o návrhu hlasovat.  

 

Pro: 28, proti: 0, zdrželo se: 0 

Řídícím VH byl potvrzen Vojtěch Bártek 

 

3. Schválení programu a jednacího řádu VH 

Přítomným byl předložen návrh programu zasedání VH a jednací řád VH k hlasování. Předseda 

JmKO ČUS Vojtěch Bártek představil zúčastněným program a navrhl změnu, konkrétně 

zařazení jedné diskuse navíc na začátek z důvodu vytížení pana hejtmana Mgr. Jana Grolicha a 

nutnosti jeho dřívějšího odchodu. A dále bude přidán bod zpráva mandátové komise. Žádné 

další návrhy na změnu programu nebyly, proběhlo tedy hlasování o programu:  

 

Pro: 28, proti: 0, zdržel se: 0 

Program jednání byl schválen 

 

A hlasování o jednacím řádu: 

 

Pro: 28, proti: 0, zdržel se: 0 

Jednací řád byly schválen 

 

 

4. Volba návrhové a mandátové komise VH 

Jednání pokračovalo dle schváleného programu volbou návrhové a mandátové komise VH: 

Návrhová komise: Jiří Moudrý, Stanislav Němec, Zdeněk veselý 

(hlasování – pro: 28, proti: 0, zdržel se: 2) 

Mandátová komise: Zdeněk Kolesa, Jan Macharáček, František Stejskal 

(hlasování – pro: 28, proti: 0, zdržel se: 0) 

 

 



5. Diskuse s panem hejtmanem 

Pan předseda předal slovo panu hejtmanovi Mgr. Janu Grolichovi, který pozdravil přítomné a 

poděkoval za pozvání. Pan hejtman uvedl, že od nového volebního období má na starost 

zdravotnictví, a tak už by se nemohl sportu plnohodnotně věnovat, pro ho má na starost pan Jiří 

Crha, který má ke sportu blízko. Na sport nezanevřel, to by na VH nebyl a je otevřený jakékoli 

diskusi. 

Pan hejtman shrnul dotační tituly a představil nový dotační titul na větší investice, který doteď 

na kraji neexistoval a řešilo se formou individuálních dotací. Kraj každopádně chce sport 

podporovat. Pan hejtman poděkoval zúčastněným za jejich každodenní činnost v oblasti sportu, 

které si velmi cení a kterou v dnešní době považuje za nezbytnou a vyzval přítomné k dotazům. 

p. Jozef Regec – projevil zájem, zda by někdo z nás přítomných mohl být členem sportovní 

komise na kraji 

pan hejtman odpověděl, že komise je spojená se školstvím a vzděláváním, a její jednání jsou 

hodně formální. Více než 90% materiálů v této komisi se netýká sportu a rozhodující debaty 

o oblasti sportu zde neprobíhají. Jedná se o pár dotačních titulů. Pan hejtman navrhl, nechat 

situaci tak, jak jsme zvyklý být v pravidelném kontaktu, 2-3 za rok se sejít a vyřešit to přímo. 

p. Jakub Koudelka potvrdil, že to tak je, že v minulosti byl členem sportovní komise a množství 

materiálů týkajících se školství bylo opravdu obrovské a sportovních minimum a nemělo tedy 

pro nás význam.  

Protože nebylo dalších dotazů, pan hejtman Jihomoravského kraje Mgr. Jan Grolich se omluvil 

a z časových důvodů opustil Valnou hromadu JmKO dříve. Před odchodem ještě jednou 

poděkoval zúčastněným za jejich činnost a práci pro sport. 

Jednání dále pokračovalo dle schváleného programu 

 

6. zpráva mandátové komise 

Zprávu mandátové komise přednesl Jan Macharáček a vyplynulo z ní, že VH je ve všech 

směrech usnášeníschopná. Přítomno za okresy 18 delegátů z 21 pozvaných a za svazy 10 

delegátů z 19 pozvaných. Celkem tedy 28 delegátů ze 40 pozvaných. 

 

7. Zpráva o činnosti JmKO ČUS  

Předseda Vojtěch Bártek po zprávě mandátové komise přešel k dalšímu bodu jednání, tedy 

výroční zprávě JmKO ČUS a požádal o slovo paní Martu Gabrielovou.  

p. Gabrielová krátce okomentovala výroční zprávu o činnosti JmKO ČUS, kterou všichni 

delagáti obdrželi mailem a měli možnost si ji prostudovat.  

Ke zprávě o činnosti nebylo připomínek, dotazů ani návrhů. 

 



8. Zpráva o hospodaření za rok 2023 a rozpočet na roky 2024 a 2025 

Krajský referent Jakub Koudelka okomentoval rozpočet na rok 2024 a 2025. Zmínil navýšení 

memoranda na 2.200.000,- Kč, ze kterého bude ČUS hradit nájemné za společné prostory, 

parkování a akce. Nájemné si od roku 2025 budou svazy řešit samy přímo s novým 

provozovatelem haly. Ekonomické služby bude JmKO ČUS pro svazy poskytovat i nadále. 

Ke zprávě o hospodaření a rozpočtům nebylo připomínek, dotazů ani návrhů. 

 

9. Zpráva revizní komise 

Předsedkyně krajské revizní komise p. Kamila Benčová podala zprávu o činnosti revizní 

komise v roce 2023. Komise provádí zejména kontrolu hospodaření s prostředky ze státních 

dotací. Při kontrolách nebyly zjištěny žádné nedostatky, proto nemusela být stanovena žádná 

nápravná opatření. Komise konstatovala, že proces využití státních dotací proběhl v roce 2023 

v souladu s legislativními směrnicemi NSA a metodickými pokyny ČUS, stejně tak s interními 

předpisy JmKO ČUS. Komise dále sdělila, že k 31.12.2023 byla provedena inventarizace 

majetku, o které byl proveden řádný zápis. Hospodaření KO ČUS bylo prováděno dle pravidel 

a komise neřešila žádnou stížnost či podnět k porušení správného hospodaření. Inventarizace 

byla řádně provedena dle platných předpisů. Činnost revizní komise si nevyžádala čerpání 

žádných nákladů, členové komise svoji práci vykonávají ve svém volném čase a bez nároku na 

finanční odměnu. Veškeré dokumenty jsou uloženy v archivu 

 

Předseda Vojtěch Bártek poděkoval předsedkyni za revizní komisi za jejich práci. 

 

 

10. Kooptace člena krajské rady a člena Revizní komise 

Slova se ujal krajský referent Jakub Koudelka a informoval přítomné, že dle platných stanov 

není možné kooptaci provést, museli bychom udělat řádné volby. Vzhledem k tomu, že volební 

období končí v květnu, tak toho půl roku budeme členy původně navržené na kooptaci 

pravidelně zvát na krajské rady jako hosty. 

 

 

11. Diskuse 

Předseda Vojtěch Bártek znovu otevřel bod diskuse a vyzval přítomné k příspěvkům.  

Krajský referent Jakub Koudelka popsal změny, které nastanou na Morendě od ledna 2025. 

Svazy budou mít vlastní smlouvy na podnájem kanceláří a skladů. Tohle se však netýká se to 

TUB, BTS jako našich členů a hokejistů, kteří jsou bez právní subjektivity. Paní Říhová končí 

na pozici účetní a odchází od nás. Část agendy převezme naše zaměstnankyně Ing. Pavla 

Bučková a dále je vyhlášeno výběrové řízení na pozici účetní. Vedení účetnictví pro svazy 

minimálně ve stejné kvalitě je tedy zajištěno. 

Dále p. Koudelka informoval, že nájemné skladu o velikosti 80m2, který využíváme společně 

s hokejisty bude od roku 2025 téměř 14tis, což si nemůžeme dovolit. Pokud by někdo 

potřeboval sklad a chtěl se podělit o náklady, tak ať se prosím ozve, abychom se domluvili. 



Pan Koudelka sdělil přítomným, že je domluvena spolupráce s Jm krajem na Pasportu 

sportovišť našeho kraje. Do IS ČUS postupně ve spolupráci s okresy nahrajeme všechna data o 

sportovištích včetně fotek do IS ČUS, protože o sportovištích v našem kraji neexistuje ucelený 

přehled. Bude to časově náročné. Tato myšlenka se Jihomoravskému kraji moc líbí. Budou 

databázi moci využít pro panem hejtmanem zmiňované dotace do sportovní infrastruktury. 

Spolupráce tedy bude oboustranně výhodná, posílí naši spolupráci s Jm krajem a také naše 

dobré jméno. 

p. Jaromír Skalník (národní házená) – nelíbí se mu sdílení dat – evidence členské základny pro 

čus, svaz, NSA. Pasport je v IS čus, je to povinnosti. 

Členové mají povinnost dávat tam pasport, ale není plněná. Jsou i sportoviště mimo členy čus 

a ty tam chceme taky.  

p. Jaromír Skalník (národní házená) – členská základna – když člen odejde a pak za dva roky a 

vrátí se a už se musí do IS ČUS znovu zapsat, to se mu zdá nepraktické 

p. Pavel Kubica (lední hokej) – se dotázal, zda se budou pasportizovat sportoviště, která nejsou 

ve vlastnictví klubů 

Jakub Koudelka odpověděl, že ano, budeme tam postupně dávat i nečlenské subjekty – pro kraj 

jsou velmi důležitá ta data a abychom byli jejich dobrým partnerem 

Místopředseda Petr Šíma – přidal informaci o Českém florbalu, který se snaží o pasportizaci již 

8 let a stále ji ještě nemají hotovou, bude to náročný proces 

Předseda Vojtěch Bártek – připomněl, že v květnu budeme muset udělat volební VH, protože 

stávajícímu vedení končí mandát. 

 

12. Návrh usnesení valné hromady 

přednesl p. Němec 

22. Valná hromada JmKO ČUS projednala veškeré body svého programu a na základě svého 

jednání přijímá toto usnesení: 

 

 

Usnesení 22. valné hromady Jihomoravské krajské organizace ČUS 
konané dne 22.11.2024 ve 14:00 hod. v místnosti 102, ve výškové budově BVV, Výstaviště 1, 

603 00 Brno 

 

 

 

Na jednání bylo pozváno: 

- do sboru zástupců okresních sdružení celkem 21 delegátů s hlasem rozhodujícím, z každého 

okresního sdružení tři delegáti, zúčastnilo se 18 delegátů. 

- do sboru zástupců členských sportovních svazů celkem 19 delegátů s hlasem rozhodujícím, 



z každého sportovního svazu jeden delegát, zúčastnilo se 10 delegátů. 

 

 

USNESENÍ: 

 

22. valná hromada JmKO ČUS projednala veškeré body svého programu a na základě svého 

jednání přijímá toto usnesení: 

 

1. Valná hromada schvaluje: 

a) výroční zprávu o činnosti JmKO ČUS za rok 2023 

b) zprávu o hospodaření JmKO ČUS za rok 2023 a návrh rozpočtu na rok 2024 a 2025 

c) zprávu revizní komise JmKO ČUS za rok 2023. 

 

2. Valná hromada pověřuje: 

Krajskou radu: 

Přijetím vhodných opatření zabezpečit maximální hospodárnost a efektivnost při čerpání 

rozpočtu JmKO. V případě potřeby přijmout taková opatření, aby bylo v každém případě 

dosaženo vyrovnaného hospodaření s rozpočtem JmKO ČUS v roce 2024. 

 

3.  Valná hromada ukládá 

a) Krajské radě: 

1/ Vyhodnotit poznatky a náměty z diskuse valné hromady a zaujmout k nim příslušná 

stanoviska a řešení.                                                   

Termín:     do 10.4.2025 

                                                                                 Odpovídá:   předseda JmKO ČUS 

 

 

2/ Zaslat všem řádným členům JmKO ČUS usnesení valné hromady včetně zápisu z jednání. 

Pro zaslání materiálů přednostně využít e-mailovou poštu. 

                                                                   

Termín:      20.12.2024 

                                                                                 Odpovídá:   manažer SCS JmKO ČUS 

  

 

         

3/ Aktivně spolupracovat s orgány Jihomoravského kraje na zlepšování podmínek pro činnost 

ČUS a sportovních aktivit na území kraje.                         

Termín:       trvale 

                                                                                 Odpovídá:    členové KR JmKO ČUS 

 

b) Okresním sdružení a svazům 

VH ukládá okresním sdružením a svazům aktivně spolupracovat při pořádání vyhlášení ankety 

Sportovec roku. 

 



 

c) Revizní komisi: 
Kromě běžné kontrolní činnosti dle Stanov ČUS kontrolovat dodržování zásad hospodárného 

využívání poskytovaných služeb JmKO ČUS ze strany krajských svazů                                   
 

Termín:        průběžně 

                                                                                 Odpovídá:     předseda RK 
 

 

Hlasování pro 28, proti 0, zdržel se 0. 

 

Usnesení VH bylo jednomyslně přijato hlasy všech delegátů. 
 

13. Závěr 

Závěrem pan Vojtěch Bártek poděkoval všem přítomným za vše, co pro sport dělají a ukončil 

jednání 22. valné hromady JmKO ČUS. 

 

 

                                                    …......................................... 

                                         Vojtěch Bártek – předseda                                                        

 

V Brně dne 22.11.2024 

zapsala: Marta Gabrielová 


